
برگزاری مراسم تشییع 2 شهید گمنام دفاع مقدس در وزارت ورزش

سجادی: شهدای گمنام در ورزشگاه آزادی هم 
به خاک سپرده می شوند

گروه ورزشــی/ مراسم استقبال، تشییع و خاکســپاری پیکر دو شهید گمنام دفاع 
مقــدس، دیــروز بــا حضور حمید ســجادی وزیــر ورزش و جوانان و امیرحســین 
قاضی زاده هاشــمی رئیس بنیاد شــهید، سیدمحمد حســینی معاون پارلمانی 
رئیس جمهوری، شهاب الدین عزیزی خادم رئیس فدراسیون فوتبال و تعدادی 
دیگــر از اهالی فوتبال در محل وزارت ورزش و جوانان برگزار شــد. این ۲ شــهید 
گمنام 17 و 19 ساله که در عملیات بدر در شرق دجله و خیبر در جزیره مجنون 
به درجه رفیع شــهادت نایل شــدند با حضور گســترده مردم و جامعه ورزش از 
در مجموعه ورزشــی انقلاب تهران به سمت ســالن هندبال مزین به نام شهید 
حاج قاسم سلیمانی تشییع شدند. این شهیدان در میدان اصلی وزارت ورزش 
و جوانان در جایگاه ابدی آرام گرفتند تا میهمانان نام آشنای ورزش ایران شوند. 
ســیدحمید ســجادی، وزیر ورزش و جوانان در حاشــیه این مراســم گفت: »این 
شــهدا دیگر برای جامعه ورزش گمنام نیســتند و پهلوانان ما هستند. امیدوارم 
الگــوی قهرمانــان ما باشــند. این حرکت تــازه آغاز شــده اســت و در آینده پیکر 
شهدای گمنام در مجموعه های ورزشی مثل ورزشگاه آزادی، مجموعه ورزشی 
انقلاب و تالار هندبال هم به خاک ســپرده می شوند.« در ادامه سیدامیرحسین 
قاضی زاده  هاشــمی، رئیس بنیاد شهید اظهار داشــت: »اخیراً یکی از قهرمانان 
آســیایی کشــورمان به مــن مراجعه کــرد و گفت نذر کــردم که مدالــم را به یک 
خانواده شهید تقدیم کنم. این موضوع در خون این قهرمانان می جوشد. امروز 
هم دو شــهید گمنام در وزارت ورزش به خاک سپرده شدند که این حرکت یک 
میعادگاه برای همه قهرمانان خواهد شد. آنها هر سفری که می روند یک پیمان 
با شــهدا می بندند که یک کار بســیار ارزشــمندی اســت.« ســیدمحمد حسینی، 
معــاون رئیس جمهــوری نیــز اظهــار داشــت: »قهرمانان ورزشــی ایــران پیوند 
ناگسســتنی با شهدا دارند و این پیوند همیشــگی خواهد بود. امیدوارم راه شهدا 
در ورزش ادامه داشــته باشــد. شهدای گمنام همیشــه در دل مردم جای دارند. 
امروزه دانشگاه ها، مراکز تفریحی، وزارتخانه ها و برخی از فدراسیون های ورزشی 
مزین به یاد شهدا و قبور آنان شدند. امیدوارم این کار استمرار داشته باشد چون 

حضور شهدای گمنام در مکان های مختلف موجب برکت برای مردم است.«

ë واکنش عزیزی خادم در خصوص ارتباط با یک شخص خاص
در حاشیه این مراسم شهاب الدین عزیزی خادم در خصوص مسائل مختلفی 
صحبت کرد. رئیس فدراسیون فوتبال در واکنش به اظهارنظر یک خبرنگار مبنی 
بر اینکه رســانه ها کمتر وی را پیدا می  کنند، این گونه پاســخ داد: »ما در دســترس 
هســتیم. امروز یاد و خاطره اســطوره ها را داریم. تک تک شهدا برای ما اسطوره و 
درس عبرت و زندگی هســتند. هرچه داریم به برکت شــهدا و نام آنهاســت. همه 
شــهدا برای ما عزیز هســتند و خانواده معظم شهدا روی ســر ما جا دارند. حضور 
ما به برکت خانواده شــهدا و همچنین جانبازان است.« عزیزی خادم بدون اعتنا 
به اظهارنظر دو خبرنگار مبنی بر اینکه به جز فوتبال برتر کجا می توان او را دید و 
همچنین همه رسانه ها منتظر هستند تا از ارتباطش با فردی به نام امیر اسکندری 
بپرسند، پاسخ روشنی نداد و گفت: »امروز به برکت شهدا و نام آنها به این مراسم 
آمده ایم.« وی در خصوص آخرین وضعیت تیم ملی فوتبال به گفتن این جمله 

بسنده کرد: »ان شاءالله اسکوچیچ در این مورد حرف می زند.«
ë تاج: به ادعای رئیس فدراسیون اهمیت ندهید

مهدی تاج، رئیس سابق فدراسیون فوتبال در حاشیه این مراسم در خصوص 
حذف سرخابی ها از آسیا عنوان کرد: »با آقای سجادی پیش از این جلسه ای داشتم. 
اعتقاد دارم کنفدراســیون فوتبال آســیا فرصت های لازم را به کشــورمان و این تیم 
داده بود تا بتوانند اصلاحاتی انجام دهند. فرصتی برای لاپوشانی نیست که برخی 
می گویند لاپوشانی شده است. این کار برای کشورهای دیگر هم انجام شده تا برخی 
مشــکلات و گرفتاری ها مانند ورزشــگاه ها و بدهی ها حل شــود در حالــی که از این 
فرصت بخوبی استفاده نشده و مشکلات این ۲ باشگاه هم زیاد است.« تاج درباره 
 AFC مذاکره با مسئولان کنفدراسیون فوتبال آسیا، خاطرنشان کرد: »با نایب رئیس
مفصل صحبت کردم با وزیر هم همین طور. وزیر هم تلاش خود را کرد، فرصت 3 
ماهه ای بود که باید یکسری کارها انجام می شد اما این اتفاق نیفتاد. الان باشگاه ها 
باید به سمتی بروند تا برای آینده کاری کنند تا بدهی ها حل شود و اطلاعات اولیه در 
 AFC سیستم ای اف سی آپلود شود. در مجموع ما ۲ باشگاه بسیار بااقتدار داریم و
هم دلش نمی خواســت اینها حذف شــوند چون این ۲ تیم و همین طور ۲ باشگاه 
از عربستان بیشترین تماشاگر را در آسیا دارند و روی درآمد AFC تأثیر می گذارند. 
در مجموع اصولی هست که باید پای آن ایستاد.« رئیس سابق فدراسیون فوتبال 
در پاسخ به سؤالی دیگر مبنی بر اینکه عزیزی خادم گفته این حذف تقصیر رئیس 

قبلی بوده، گفت: »خیلی به این چیزها اهمیت ندهید.«
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علیرضا فغانی در گفت وگو با »ایران«:

تأیید فیفا را بگیریم، می توانیم از 
VAR وطنی استفاده کنیم

اسامی کرونایی های استقلال فاش شد
سازمان لیگ منتظر گزارش برای تصمیم درباره بازی 

آبی پوشان با هوادار
گروه ورزشی/ تیم استقلال تهران به دلیل شیوع ویروس کرونا بین بازیکنان 
و اعضای تیم عصر دوشنبه درخواست لغو بازی مقابل پیکان در یک هشتم 
نهایی جام حذفی را به سازمان لیگ ارسال کرد و سازمان لیگ پس از انجام 
تســت  کرونای تیم استقلال زیر نظر آزمایشــگاه مورد تأیید ایفمارک اعلام 
کــرد کــه 18 بازیکن این تیــم به کرونا مبتلا شــده و به همین دلیل مســابقه 
برابر پیکان لغو و برگزاری آن به زمان دیگری موکول شده است. به گزارش 
ایلنــا، طبــق پیگیری ها مشــخص شــده محمد حســین مرادمند، ســیاوش 
یزدانی، روزبه چشمی، آرش رضاوند، مهدی مهدی پور، امین قاسمی نژاد، 
کویــن یامگا، وریــا غفوری، جعفر ســلمانی، رودی ژســتد، علیرضا رضایی، 
امیرحســین حسین زاده، محمد دانشگر، ارسلان مطهری، زبیر نیک نفس، 
عارف آغاســی، سیدحسین حســینی و آرمان رمضانی بازیکنانی هستند که 
به ویروس کرونا مبتلا شده اند و ابتلای 18 بازیکن به کرونا این تیم را مجبور 
کرده تا خواستار لغو بازی با پیکان شود. همچنین دیروز 8 بازیکن استقلال 
به ســاختمان ایفمارک مراجعــه کردند تا مجدداً از آنها تســت کرونا گرفته 
و ســلامت آنها تأیید شــود. قرار بر این شــد تا پاســخ آزمایش این بازیکنان 
سه شــنبه شب به سازمان لیگ ارسال و در خصوص دیدار استقلال و هوادار 
در لیگ برتر تصمیم گیری شود. طبق برنامه قبلی شاگردان فرهاد مجیدی 
روز شــنبه باید در ورزشــگاه انقلاب کرج در چهارچوب هفته شانزدهم لیگ 
برتــر به مصــاف هــوادار تهران برونــد و قرار اســت روز جمعــه اعضای تیم 
اســتقلال بار دیگر تســت کرونا بدهند تا میزان سلامتی آنها روشن شود. اگر 
تعداد کرونایی های اســتقلال پایین تر آمده باشــد و آنهــا بازیکن کافی برای 
مســابقه با هوادار داشته باشــند، احتمال برگزاری مسابقه با هوادار در هفته 
شــانزدهم لیگ برتر وجود دارد. همچنین دیروز اعلام شد که دیدار معوقه 
استقلال و پیکان در چهارچوب مرحله یک هشتم نهایی جام حذفی حوالی 

18 بهمن ماه و قبل از شروع نیم فصل دوم برگزار خواهد شد.
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مهــدی ملکــی / نیم فصــل اول لیگ  برتر در شــرایطی برگزار شــد که 
طبق نظر کارشناسان داوری و حتی کمیته داوران فدراسیون فوتبال، 
اشتباهات تأثیرگذار داوری زیاد بود و هر هفته چند تیم اعتراض خود 
را بــه عملکــرد داوران علنی کردنــد. در واقع »اشــتباه« و »اعتراض« 
به اتفاقاتی مرســوم تبدیل شــده و تصور فوتبالمان بدون این موارد، 
چندان ساده نیست! اوضاع فعلی باعث شد به سراغ داور بین المللی 
و سرشــناس فوتبال کشــورمان برویم و با او همکلام شــویم. علیرضا 
فغانی که مهم ترین و شــناخته شــده ترین چهره داوری ایران در یک 
دهه گذشــته محســوب می شــود، همچنان فــردی قابل اتــکا در این 
عرصه است و با اینکه حدود ۲ سال از مهاجرت او به استرالیا می گذرد 
امــا در مقاطعــی که به ایران آمــده، چند بازی لیــگ را قضاوت کرده 
است. فغانی که در هفته پنجم لیگ جاری دیدار استقلال- نساجی را 
سوت زد، چندی پیش به همراه محمدرضا ابوالفضلی و محمدرضا 
منصوری تشکیل دهنده تیم داوری ایران در نخستین دوره مسابقات 

جام عرب FIFA Arab Cup( ۲۰۲1( بود.
او به سؤال »ایران« مبنی بر اینکه وضعیت داوری در لیگ برتر را 
چگونه ارزیابی می کنید، چنین پاســخ داد: »من چون همه بازی ها را 
کامــل ندیــده ام و فقط بعضی از لحظات بحث برانگیــز را در فضای 

مجــازی دیده ام، نمی توانــم نظر دقیق و 
جامعــی بدهم. در کل اشــتباهات داوری 
همیشــه بوده ولــی بعضی مواقــع درباره 
اشــتباهات بزرگنمایــی می شــود تــا روی 
اشتباهات دیگر سرپوش گذاشته شود.« تا 
همین چند سال پیش، فوتبال ایران چند 
داور مطرح در سطح آسیا و جهان داشت 
و حتی خــود فغانی بــازی رده بندی جام 
جهانی ۲۰18 روســیه را هــم قضاوت کرد 
اما در حال حاضر اوضاع متفاوت اســت. 
فغانــی درباره اینکــه چــرا داوری ایران به 
جای پیشــرفت، پسرفت داشــته؟ چنین 
نظر داد: »ما یک دوران طلایی در ســطح 
بین المللی داشــتیم و بــا تصمیم خوبی 
کــه آقــای عنایــت در آن مقطــع گرفــت، 
مــن، یــدالله جهانبازی و ســعید مظفری 

زاده جایگزیــن داوران بین المللــی شــدیم کــه الِیت نمی شــدند. در 
ادامه هم آقای بخشــی زاده اضافه شــد و همه ما الِیت آســیا شــدیم 
ولــی بعد از آن یک ســری افتضاحــات در یک مقطــع زمانی خاص 
توســط افراد مشــخص که همیشــه در کمیتــه داوران بوده انــد، به بار 
آمد و آقایان جهانبازی، قهرمانی و بخشی زاده از لیست کنار گذاشته 
شــدند و پیرو آن تعــداد کمک هایی که همــراه داوران بین المللی به 
مســابقات می رفتند هم کمتر شــد. در ادامه داوران جوان از فرصتی 
که نصیبشــان شد، به نحو احسن استفاده نکردند. چون در بین چند 

هزار داور، شــانس یک بار به شــما رو می کند که بین المللی شــوید و 
باید از آن اســتفاده کنید. همان طور که پیشکســوتان همیشــه به من 
توصیه می کردند که در همه بخش ها قوی باشم تا ایرادی در بخش 
بین المللی به من گرفته نشــود، سعی کردم این موضوع را سرلوحه 
کارم قــرار دهــم و توصیه ام به دوســتان هم همین بود ولی شــاید به 
درســتی از فرصت ها اســتفاده نکردند تا شــرایط داوری مان در بعد 

بین المللــی به ایــن نحو پیش برود. البته خوشــبختانه الان چند 
داور بــه لیگ قهرمانان آســیا راه پیــدا کرده اند و امیــدوارم در 

آینده اتفاقات خوبی برایشان رقم بخورد.«
یکــی از مــوارد عجیــب لیــگ برتــر فصــل جاری 

کــه معمــولاً مشــابه آن را در کشــورهای دیگــر 
نمی بینیــم، صــدور بیانیه هــای پرتعــداد 

داوران  علیــه  مختلــف  باشــگاه های 
یــا کمیتــه داوران اســت. فغانــی در 
ایــن بــاره و اینکه چطور می شــود این 
وضعیــت را پایــان داد، گفــت: »داور 

و فقط همــان 9۰ دقیقه کنترل بــازی را در  دارد  اختیــار 
صاحب قدرت اجرایی از لحاظ قوانین فوتبال است اما قبل و بعد از 
آن به ارکان دیگر فدراسیون از جمله کمیته 
انضباطی برمی گردد. بنابراین اگر قوی تر و 
جدی تر با هجمه ها و بیانیه ها برخورد شود، 
شــاید اهرم بازدارنده ای باشــد و آرامش به 
داوران بازگــردد و آنهــا بتوانند راحت تر و با 

تمرکز بیشتر قضاوت کنند.«
حال ســؤال این اســت که در این حجم 
زیــاد از اشــتباهات، چقــدر می تــوان بــرای 
داوران حــق قائل بود که مــورد هجمه قرار 
می گیرنــد و چقــدر به تیم هــا می توان حق 
داد که از اشتباهات متضرر می شوند؟ داور 
فینال فوتبال المپیک ۲۰1۶ ریو عنوان کرد: 
»به هر حال اشتباهات در سطح اول فوتبال 
دنیــا کــه هزینه هــای زیــادی بــرای داوران 
می شــود و امکانــات خوبی در اختیارشــان 
هســت هم وجود دارد. در کشور ما، ممکن 
اســت با اشــتباهات داوری در چنــد هفته، مربیان یا مدیــران جایگاه 
خودشان را از دست بدهند و برای همین اعتراضات بیشتر می شود. 
از سویی باید تمرکز داوران بیشتر باشد و سعی کنند مواردی  را که در 
کلاس ها به آنها آموزش داده شــده رعایت و یکنواخت عمل کنند تا 
همه زنجیروار از فوتبالی که برگزار می شــود، لذت ببرند ولی طبیعی 
است که وقتی مربیان و مدیران ثبات نداشته باشند، فشار روی داوران 

بیشتر می شود.«
فغانــی دربــاره اینکه بــرای اصــلاح وضعیــت داوران 

مراســم بهترین های فوتبال جهان در سال ۲۰۲1 
در حالــی دوشــنبه شــب گذشــته برگــزار شــد که 
مهــدی طارمــی مهاجم تیــم ملی ایــران یکی از 
3 گزینــه دریافت جایزه بهترین گل )پوشــکاش( 
بود. طارمی که گل قیچی برگردانش به چلســی، 
رأی بالایــی به دســت آورد، همــراه با گل پاتریک 
شــیک مهاجم چک به اســکاتلند در یــورو ۲۰۲۰ 
و گل اریــک لامــلا بازیکــن تاتنهام به آرســنال در 
لیــگ برتــر انگلیس بــه جمع 3 گزینــه نهایی راه 
یافت ولی در نهایت لاملا برنده جایزه پوشکاش 
شد. ســایت فیفا هم جزئیات آرای سه کاندیدای 

بهترین گل سال ۲۰۲1 را منتشر کرد که نام مهدی 
مهدوی کیا بازیکن پیشین تیم ملی فوتبال ایران 
و سرمربی تیم امید هم به عنوان یکی از 1۰ عضو 
هیأت کارشناســی فیفا بــرای انتخاب بهترین گل 
سال ۲۰۲1 و تنها عضو آسیایی در این هیأت دیده 
می شــد. البته فیفــا به امتیازی که کارشناســان به 
ایــن گل هــا داده اند اشــاره نکرده امــا جزئیات دو 
بخش رأی دهنده نشان داد که طارمی در بخش 
هواداران صاحب بیشــترین رأی )13( و در بخش 

کارشناسان صاحب کمترین امتیاز )9( نسبت به 
دو رقیب دیگر خود شده است. امتیاز کارشناسی 
لاملا و شــیک به یــک اندازه اســت )13( اما لاملا 
به دلیل داشتن یک رأی بیشــتر از سوی هواداران 
)9( بــا امتیاز )۲۲( در رتبه نخســت قــرار گرفت و 

شیک و طارمی هم )۲1( امتیازی شدند.
طارمــی کــه به عنوان نخســتین ایرانــی نامزد 
کســب ایــن جایــزه شــده بــود، لحظاتــی پــس از 
برگزاری مراســم و در حالی که کت و شلوار به تن 
داشت، به صورت اسکایپی در برنامه فوتبال برتر 
حضــور یافت و درباره شــرایط خــودش صحبت 

کــرد. طارمــی در ایــن برنامــه به صــورت مفصل 
درباره تیم ملی صحبت کرد و با اشاره به ماجرای 
پیش آمده با اسکوچیچ آن را سوءتفاهمی خواند 
کــه تبدیل به یــک جنجال بــزرگ شــد و او گفت 
که در این مســأله »شــیطنت ها« باعث شد تا کار 
به اینجا برســد. پایــان گفت و گوی نســبتاً طولانی 
طارمــی و میثاقــی با ورود ناگهانی اســکوچیچ به 
اســتودیو و اعلام دعوت او به تیم ملی همراه بود 
و در آخر هم سرمربی تیم ملی با شوخی و خنده 

از طارمــی خواســت تــا در بازی عــراق کار را برای 
تیمش در بیاورد!

طارمی در بخشی از صحبت هایش گفت: »به 
خاطر شرایط کووید و برای اینکه قرنطینه همه را 
حفظ کنند، هر کســی از جایی به صورت تصویری 
حضــور داشــت  و آنجــا نبودم که حــس و حالش 
را بگویــم اما اگر آنجا بودم صددرصد خوشــحال 
بودم. برای هر کسی باعث افتخار است که بتواند 
جایــی باشــد کــه بهترین هــای دنیــا آنجــا حضور 
دارنــد. گل لاملا انتخاب شــد که خیلی خوب بود. 
یــک ســری ملاک هــا بــرای انتخــاب بهتریــن گل 

وجود دارد که متأســفانه نشد باعث افتخار مردم 
ایران شوم چون این جایزه صددرصد برای مردم 
ایران اســت. تــلاش می کنم بتوانــم از یک طریق 
دیگر یا دوباره از طریق همین پوشکاش، جایزه ای 
که بشــود دل مردم را شاد کرد به دست بیاورم که 
جبران مافات شــود. تلاشــم را می کنــم که بتوانم 
یک راهــی باز کنم برای بازیکنانی کــه امید و آرزو 
دارنــد بتوانند به اروپا بیایند و خودشــان را نشــان 

بدهند و برای پرچم ایران افتخارآفرینی کنند.«

گل قیچــی برگــردان زیبــای مهدی طارمی به چلســی 
در اولیــن ماه بهار 14۰۰، نویدبخش روزهای پر امیدی 
برای ســتاره بوشــهری فوتبال ایران بود. بازیکنی که با 
درخشــش در لباس پورتو و پیمودن مســیر علی دایی 
و علیرضــا جهانبخش در باز کردن دروازه آبی پوشــان 
لندنی، نشــان داد که می خواهد در فوتبال اروپا بزرگی 
کنــد. اتفاقی که بحق از این گلزن بالفطره و اســتعداد 
نــاب انتظار می رفت و مهدی حالا دیگر خود را به عنوان بهترین بازیکن فوتبال 
ایران مطرح کرده بود. بازیکنی که گلش نامزد دریافت »جایزه پوشــکاش« شد 

که هر سال توسط فیفا به زننده زیباترین گل سال تعلق می گیرد.
امــا طارمــی بازیکنی اســت کــه دربــاره اش می توان گفــت او خیلــی وقت ها 
طرفدارانش را در برزخی سخت قرار می دهد. بر سر یک دو راهی که آیا او را به 
خاطر گلزنی و بازی های خوب تشویقش کنند و دوستش داشته باشند و یا اینکه 
به خاطر حاشــیه های گاه و بیگاهش شــماتت کنند و دوســتش نداشــته باشــند. 
ســتاره ای که پس از آن روزهای بهاری، پاییز را هم در 14۰۰ دید و پس از توئیتی 
کــه در واکنــش به مصاحبه دراگان اســکوچیچ داشــت، از تیم ملــی خط خورد. 
اتفاقی که بازتاب زیادی داشــت و عده ای به انتقاد از او پرداختند که نباید علیه 
ســرمربی تیم ملی موضع می گرفته و عده ای هــم در حمایت از طارمی به این 
اشــاره داشــتند کــه او حق اظهار نظــر دارد و نباید به خاطر حرفــش از تیم ملی 
دور شــود تــا دوگانه ای عجیب از یــک اتفاق دیگر در فوتبال ایران شــکل بگیرد. 
شــرایطی کــه روی بازی طارمی در پورتو هم تأثیر گذاشــت و او تــا بیش از ۲ ماه 
نتوانســت دروازه تیمــی را باز کنــد. با این حال، کدورت هــا از بین رفت و باز هم 

پای مهدی به گلزنی باز شد تا او به روزهای خوبش بازگردد.
امــا مراســم »The best« بهانه ای شــد تــا چهره جدیدی از طارمــی ببینیم و 
صحبت هایــی از او بشــنویم کــه از او نشــنیده بودیــم. مرد شــماره 9 پورتو و تیم 
ملــی ایــران کــه به صــورت مجــازی در مراســم بهترین هــای ســال ۲۰۲1 فیفــا 
شــرکت داشــت، درباره این اتفــاق به طور منطقی صحبت کــرد. آرام و متین با 
واکنش هایــی که از یک فوتبالیســت حرفــه ای انتظار مــی رود. او از اینکه در این 
مراســم حضور داشــته و نامزد دریافت جایزه شده ابراز خوشحالی کرد. مهدی 
از هــواداران فوتبــال و کســانی کــه از او حمایت کرده انــد، قدردانی کــرد و وقتی 
اســکوچیچ به طور ناگهانی در اســتودیوی فوتبال برتر حضور پیــدا کرد، برای او 
آرزوی موفقیت و ســلامتی کرد و بدون کنایه درباره اتفاق هایی که رخ داده بود، 
بــه اظهــار نظر پرداخت و کاری کرد که ســرمربی تیم ملی قبل از اعلام لیســت 
او را دعــوت شــده بنامد و از او گل بخواهد. وقتی از طارمــی درباره آینده اش در 
فوتبال اروپا و فکرش برای برای آینده ســؤال شــد، پاسخی حرفه ای داد و گفت 
فعــلًا تحــت قرارداد با پورتو اســت و بــرای موفقیت در این تیــم تلاش می کند. 
ســتاره سابق پرسپولیس نقبی هم به گذشــته زد و درباره جدایی حاشیه سازش 
از این تیم و رفتنش به ترکیه که تبعات زیادی داشــت، به این اشــاره کرد که آن 
موقع صحبت کردن با رســانه ها را بلد نبوده و حرف هایی درباره آن روزها دارد 

که شاید بعداً بگوید.
مهدی دوشــنبه شب جایزه پوشکاش را نبرد ولی دل خیلی از هوادارانش را 
برد. بازیکنی که حالا هم داخل زمین می درخشــد و هم بیرون مســتطیل ســبز. 
بازیکنی که حالا در ۲9 سالگی به پختگی رسیده است. همیشه همین طور خوب 

بمان پسر!

چه باید کرد، پاســخ داد: »شــاید در بحث مدیریت در هیچ دوره ای به این صورت 
نبوده. الان آقای افشاریان رئیس کمیته داوران است. آقای سخندان با آن سابقه 
بین المللی و شــخصیت قــوی رئیس دپارتمان داوری اســت و آقــای کامرانی فر 
هم با آن رزومه ای که در سطح بین المللی داشته، حالا دبیرکل فدراسیون است. 
برای همین جامعه داوری باید خیلی قدرت داشته باشد و از خیلی از امکانات 
نسبت به گذشته برخوردار شود. حالا اول راه این عزیزان هست و امیدوارم 
با برنامه ریزی هایی که می کنند، نگاه ویژه تری به آنها شــود و کلاس ها 
و تســهیلات بهتری در اختیارشــان قرار بگیرد. این ها همه باعث 
دلخوشــی می شــود تا اینکه داوران هنوز درگیر البسه باشند یا 
اینکه سیســتم رادیویی در اختیارشان نباشــد. امیدوارم با 
حضور این 3 عزیز و دیگران شــرایط بهتــری برای داوران 

رقم بخورد.«
 VAR برخــلاف وعده هایــی کــه داده شــد، خبــری از
نیســت و بعضــاً اظهــار نظرهایــی از کارشناســان داوری 
منتشــر می شود که تا ۲ ســال دیگر هم این تکنولوژی به 
فوتبال ایران نخواهد آمد. فغانی به این سؤال که فوتبال 
ایــران چه ضررهایی از نبود VAR می کند، پاســخ داد: 
»وجــود VAR در وهلــه اول کمــک می کند که حق به 
حقدار برسد. حالا یک اشتباه ممکن است تا مدت ها 
در ذهــن علاقه مندان باقی بمانــد ولی VAR باعث 
می شود تا اشتباه داور تصحیح شود و کلًا کسی بعد 
بازی از اشتباه داوری صحبت نمی کند. هر چند که 
در سطح اول فوتبال دنیا هم مربیانی هستند که به 
عنوان معترض شــناخته می شوند و با پرخاش و 
مصاحبه کارشان را دنبال می کنند و بین هواداران 
و مسئولان بیشتر شناخته می شوند و وجهه زیاد 
جالبی ندارند. با اینکه حساسیت کار بالاست 
ولی با کمک داور ویدئویی سهولت کار بهتر 
می شود. البته این جمله هم کلیشه ای شده 
ولــی اگر فقط بحث مالی و هزینه کردن بود، 
کشــور مــا هــم می توانســت VAR را بیــاورد و 
خیلی راحت این کار انجام می شد ولی ما درگیر 
تحریم ها هستیم و شرکت اصلی که این تکنولوژی را 
در اختیــار دارد، نمی آید مانند کاری که فیفــا و AFC انجام می دهد 
را بــرای ما هم انجام دهد. این عامل بازدارنده ای اســت که VAR در 
کشور ما عملیاتی نشود. البته بعضی ها هم می گویند که ما از سیستم 
ایرانی اســتفاده کنیــم و کلی نابغه داریم. بله کســی منکر این موضوع 
نیست اما باید در تعامل با فیفا و هم راستا با آنها بود و اگر بشود تأییدیه 
فیفا را گرفت، شــاید بتوان از سیستم های خود کشور هم استفاده 

کرد.«
فغانی که 43 ساله است و احتمالاً آخرین جام جهانی اش 
را در ۲۰۲۲ قطر تجربه خواهد کرد، درباره اینکه با توجه به 
جایگاهی که در داوری آسیا و دنیا دارد، ممکن است 
  AFC در آینــده بــرای داشــتن پســتی مهــم در
اقــدام کند، گفــت: »تا این لحظــه که با 
شــما صحبــت می کنــم تمایلی 
بــه بحــث مدیریــت در داوری 
فوتبال نداشته ام و ان شاءالله اگر 
قسمت باشد، در آینده در بحث 
تدریس و نظــارت داوری فعالیت 

خواهم کرد.«

 به من توصیه شد قوی باشم
 VAR هم بیاید، باز هم عده ای 

معترض می مانند
 در تشکیلات فعلی فدراسیون، 
جامعه داوری باید خیلی قدرت 

داشته باشد
 برخی اشتباهات داوری 

بزرگنمایی می شود تا سرپوش 
اشتباهات دیگر شود

مهدی برای »پوشکاش« فقط یک رأی کم آورد
طارمی: تلاش می کنم جایزه ای بگیرم که دل مردم را شاد کند

همیشه همین طور خوب بمان پسر

گل قیچی برگردان طارمی به چلسی که کاندیدای دریافت جایزه پوشکاش شد

حامد جیرودی
 روزنامه نگار


